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Korte terugkoppeling raadsvergadering 14 oktober 2021  

 

NB. Door omstandigheden beperkt de terugkoppeling zich tot het weergeven van genomen 

raadsbesluiten. Het volledige verslag verschijnt in de loop van volgende week. 

 

1. Opening en vaststellen agenda 

Vanwege het overlijden van oud raadslid de heer R. de Vries wordt een moment stilte 

gehouden.  

 

Bericht van verhindering van de heer Bontekoe (DWB), de heer Van Polanen (VVD), 

mevrouw Verschuur (BA) en mevrouw De Groot (RGL). 

 

Wijziging agenda:  

- De voorzitter doet het ordevoorstel om twee moties Vreemd (Verkeersmaatregelen 

Hazerswoude-Dorp en Dekking extra investering kruispunt Hazerswoude-Dorp) te 

betrekken bij de bespreking van agendapunt 5. De raad is hiermee akkoord. 

- Het ordevoorstel van de heer Straver, voor het schrappen van agendapunt 14 over 

doordecentralisatie maatschappelijke zorg, wordt afgewezen (met 14 stemmen voor 

van fracties PvdA, CU, SP, VVD, D66). Dit agendapunt blijft als hamerstuk op de 

agenda staan. 

De agenda wordt voor het overige ongewijzigd vastgesteld. 

 

1a.  Onderzoek geloofsbrieven, toelating en beëdiging nieuw benoemd lid van de raad  

De heer D. Zwerk van GroenLinks heeft zijn raadslidmaatschap opgezegd. Hierna volgen 

woorden van dank voor zijn inzet van de voorzitter van de raad en de heer Driesen van 

GroenLinks. 

 

De commissie geloofsbrieven, bestaande uit de heer R.J. Blom (lid), mevrouw I.A.H. van 

de Kolk (lid) en mevrouw W.E.F.T van der Louw (voorzitter) heeft de geloofsbrieven van 

de heer F.J.P. Teule beoordeeld en in orde bevonden. De raad besluit de heer F.J.P. Teule 

toe te laten als raadslid voor GroenLinks. De heer Teule legt de belofte af. 

 

2. Besluitenlijst van 30 september 2021 

De heer Van Gool merkt het volgende op:  

In het verslag staat bij agendapunt 6: “De heer van Gool zal het amendement steunen, 

omdat een vinger aan de pols gehouden moet worden met betrekking tot 

cultuurverandering.” Het CDA heeft echter niet met het amendement meegestemd, de 

stemverklaring was: “Wat het CDA betreft zullen wij instemmen met het 

participatiekader, maar houden wel een vinger aan de pols met betrekking tot de 

cultuurverandering die dit met zich mee zal moeten brengen.” 

 

De besluitenlijst wordt conform aangepast en vastgesteld. 

 

3. Vragen raadsleden 

De vragen van de heer Van Gool over doorbetaling van zes maanden huur voor 

gedetineerden worden beantwoord door wethouder De Jager: De gemeente heeft een 
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team nazorg gedetineerden dat contact heeft met mensen op weg naar uitstroom 

detentie en daarna.  De huurdoorbetaling is tot nu toe voor 5 gedetineerden geweest, 

voor maximaal 6 maanden. Dit is doorgaans genoeg en gebruikelijk. De gemeente wordt 

niet voor deze kosten gecompenseerd. De gemeente schiet dit voor uit de Bijzondere 

Bijstand en indien mogelijk wordt na detentie teruggevorderd. Verhaal van de kosten op 

een andere gemeenten is niet mogelijk. Het gaat tot nu toe om een bedrag van €11.800. 

Doorbetaling van een korte periode na detentie is belangrijk voor het oppakken van het 

normale leven.  

 

De vragen van de heer Van den Ham over een nieuw hotel op bedrijventerrein De Schans 

II worden beantwoord door wethouder Van As: het college is het eens dat een hotel een 

noodzakelijke voorziening is voor onze gemeente. De oorzaak van de vertraging zit met 

name in de wijziging van het oorspronkelijke plan. Er is meer grond nodig gebleken voor 

een kwalitatief hoogwaardige ontwikkeling met een landschappelijke inpassing, daarom 

is naastgelegen kavel  toegevoegd. Afgelopen week is een ontwerp bestemmingsplan 

door Van der Valk aangeleverd en dit wordt nu door de  gemeente en de wettelijke 

vooroverlegpartners beoordeeld. De planning is dat dit in het eerste kwartaal 2022 ter 

besluitvorming  aan de raad wordt voorgelegd. De start van de bouw wordt ingeschat op 

2022/2023. Er zijn signalen bekend dat ook een andere partij geïnteresseerd is, maar 

destijds is bewust de voorkeur gegeven aan Van der Valk. Ook de coronasituatie heeft 

voor enige vertraging gezorgd. De datum 1 november is voor het college de deadline 

voor het ondertekenen van de overeenkomst door Van der Valk. De portefeuillehouder 

zegt toe de raad (frequenter) op de hoogte te houden van de stand van zaken.  

 

De vragen van de heer Goes over de informatievoorzienig van het college aan de raad 

over de lichtmasten langs het Oostvaartpad in Hazerswoude worden beantwoord door 

wethouder Van Velzen: in het beleidsplan Fiets is vastgelegd dat op een aantal 

belangrijke fietspaden verlichting wordt aangebracht. Ambtelijk is hier uitvoering aan 

gegeven, de betrokken wethouders wisten niet dat de uitvoering was gestart. 

Uitgangspunt is nu: daar waar verlichting niet strikt noodzakelijk is, zoals  het 

Oostvaartpad, vanwege het beschikbaar zijn van een veilig alternatief langs de Rijndijk, 

wordt geen verlichting geplaatst. De lichtmasten worden verwijderd en elders gebruikt. 

Hij had dit kunnen melden aan de raad. De kosten voor het plaatsen en weghalen zijn 

€30.000. Voor het pad van het Spookverlaat naar Hazerswoude-Dorp is vanwege 

(school)verkeer een andere afweging gemaakt. 

 

De vragen van de heer Goes over de verkoop van het bouwproject aan de Sacharovlaan 

aan beleggers worden beantwoord door wethouder Van As: ook het college was verrast 

door berichten in de media over de verkoop. Reales is een ontwikkelaar en verkoop is 

hun goed recht. De gemeente heeft met hen in een anterieure overeenkomst afspraken 

gemaakt over 25% sociale woningbouw en 10% middenhuur en dit ligt voor 20 jaar vast. 

Het Pensioenfonds heeft het niet voor speculatie maar voor belegging gekocht. Per saldo 

verandert hierdoor niets.  Over de invulling van de resterende 65% woningen doet de 

portefeuillehouder navraag bij Reales en informeert de raad hierover.  
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De vragen van de heer Van Kuijk over de ontwikkeling Bentwijck Benthuizen (Brede 

school en woningbouw) worden beantwoord door wethouder Schotanus:  er is vertraging 

ontstaan bij vaststelling van het technisch ontwerp, maar de grootste vertraging is 

ontstaan door de ongeldigheid van de inschrijvingen bij het aanbestedingstraject. Er is 

namelijk ruim boven plafondbedrag ingeschreven. Zoals het nu lijkt kan de school niet 

worden gebouwd met het beschikbare budget en wordt gezocht naar een oplossing. De 

portefeuillehouder is van plan eind november of begin december een oplossing aan de 

raad voor te leggen, zo mogelijk binnen het bestaande budget. Voor de school komt een 

nieuwe aanbesteding, voor de woningbouw hoeft dit niet. Geprobeerd wordt de 

vertraging van 3-4 maanden zo kort mogelijk te houden. Indien onverhoopt meer budget 

nodig blijkt, komt hij daarmee terug bij de raad.   

 

De vragen van de heer Van Kuijk over proefopstelling Heerewegh/Westzijdeweg 

Benthuizen worden beantwoord door wethouder Van Velzen: er zijn veel wegen in de 

gemeente waar er klachten over de verkeersveiligheid zijn. Voordat overgegaan wordt tot 

een definitieve oplossing voor dergelijke problemen, wordt eerst m.b.v. barriers en in 

overleg met omwonenden een proefopstelling opgesteld. Zo ook aan de Heerewegh, 

waar de opstelling gisteren volgens planning is veranderd. Proefopstellingen worden 

geëvalueerd, als een proefopstelling goed werkt, wordt de weg conform heringericht. De 

proefopstelling gaat de komende 5-6 weken meermalen veranderen. Met de raad is 

afgesproken dat “grijze wegen’’ (wegen met 30 km bord zonder bijpassende inrichting) 

één voor één worden aangepakt en dat daarvoor barriers worden gebruikt. De buurt is 

blij met deze aanpak. Bij de bouw van Bentwijck wordt niet deze route, maar de 

omleidingsweg  gebruikt voor bouwverkeer. 

 

De vragen van mevrouw Huls over opvanglocaties voor vluchtelingen worden beantwoord 

door portefeuillehouder Spies: het probleem is urgent en groot, met name tussen nu en 

1 november. Er wordt naarstig gezocht naar opvangplekken. Voor de lange termijn is de 

enige oplossing dat elke gemeente in Nederland de wettelijke verplichting om 

verblijfsgerechtigden te huisvesten, nakomt. Ook voor onze gemeente is het dit jaar 

lastig om de taakstelling te halen. Voor de korte termijn heeft het COA  primair gekeken 

naar locaties in bezit van het Rijk of van domeinen. Er lopen gesprekken over 

ingebruikname van locaties in de regio, op dit moment is niet te zeggen of dat 

voldoende is. De burgemeesters willen niet terug naar crisisnoodopvang in sporthallen, 

er wordt eerder gekeken naar hotelaccommodaties. Er is goede hoop dat genoemde 

locaties in de regio genoeg blijken te zijn. Hierover vindt opnieuw bestuurlijk overleg 

plaats. In geval van indringende vragen in de richting van Alphen aan den Rijn, zal de 

gemeenteraad in de besluitvorming hieromtrent worden betrokken. 

 

4. Lijst ingekomen mededelingen en brieven 

- 4.1.e Collegebesluit en -brief over vier onderzoeken (Benchmark, Vastgoed, 

Bibliotheek en financieel beheermodel Openbare Ruimte): Er is steun voor het 

verzoek van de heer Straver (PvdA) om dit te bespreken in commissieverband. In de 

eerste agendacommissie na de begrotingsbehandeling wordt hiervoor een datum 

gezocht. 
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- 4.1.f Collegebrief (tussenbericht) schade Koningin Julianabrug: Er is steun voor het 

verzoek van mevrouw Noordermeer (VVD) voor bespreking in commissieverband. De 

agendacommissie gaat hiervoor een datum inplannen.  

- 4.1.i Collegebesluit vaststellen nadere regels tijdelijk wonen 2021: Er is geen steun 

voor het verzoek van de heer Vlieland (VVD) om dit besluit in een 

commissievergadering te bespreken.  

-  4.1.k Collegebesluit Onderzoek toegepaste thermisch gereinigde grond Maximabrug:  

Er is steun voor het verzoek van de heer Straver (PvdA) om dit in commissieverband 

(niet zijnde de commissie bodemsanering) te bespreken. Dit wordt ingepland via de 

agendacommissie.  

Met de overige afdoeningsadviezen wordt ingestemd. 

 

5. Inspreken aanpassing verkeersmaatregelen Hazerswoude Dorp (Kruispunt N209 – 

Dorpsstraat Hazerswoude-Dorp) 

Korte samenvatting van de inspraakreacties: 

- De heer H. van der Zanden namens de Fietsersbond: De fietsersbond pleit voor 

aanleg van een enkelstrooksrotonde op dit kruispunt, als kortetermijnmaatregel. De 

vele voordelen hiervan worden toegelicht en een enkele kanttekening wordt 

geplaatst. 

- De heer D. Kuijper namen het Molenberaad: Het Molenberaad is tegen de inhoud van 

het PIP en de voorlopige conclusies BBG, en positief over de toevoeging van de 

afslagbeweging van noord naar west. Het Molenberaad heeft 3 adviezen; geen 

verlegging van de bushalte naar de noordkant van het kruispunt, doe een 

ontwerpend inpassingsonderzoek naar een onderdoorgang, en doe als raad een 

heldere uitspraak over het nooit doortrekken van de verbindingsweg noordoost naar 

de Dorpsstraat.  

- De heer R. Hagendoorn namens Vereniging Natuurbehoud Groenpoort: De Vereniging 

vindt dat het voorliggend voorstel de lange onderdoorgang blokkeert en de 

toezegging van een studie ernaar breekt. Het verzoek is om nu een besluit te nemen 

om geen enkele verandering in het tracé tussen de Zuidelijke rotonde en de 

Katjesweg aan te brengen. Hij stelt de raad voor  het college op te dragen in overleg 

binnen een jaar een uitvoerbaar plan met begroting voor een onderdoorgang aan de 

raad aan te bieden, waarbij aanleg binnen 3 jaar voltooid kan worden. 

- De heer O. Beugelsdijk, eigenaar Albert Heijn HWD en parkeerruimte voor de winkel: 

Hij uit zijn verbazing over de planvorming over zijn grond waarbij hij niet is 

betrokken. Hij gaat in op de drie meest in het oog springende aandachtspunten: de 

parkeerbehoefte, bereikbaarheid van de winkels en de positionering van de bushalte. 

Hij noemt o.a. dat langparkeerders hun auto kwijt kunnen, maar klanten niet en hij 

stelt voor om de bushalte op de huidige locatie te laten. Winkels zorgen voor 

levendigheid een leefbaarheid in een dorp. Hij rekent er op dat  de gemeente er alles 

aan zal doen om de juiste voorwaarden te scheppen om dagelijkse voorzieningen in 

het dorp in stand te houden. Desgevraagd is hij voorstander van een blauwe zone, 

mits de handhaving geborgd is. 

- De heer T. Beijersbergen namens Bewonersoverleg Plan Zuid en Weidelanden: het 

bewonersoverleg betreurt het dat de richting Oost -> Zuid op dit kruispunt definitief 

sneuvelt, met name voor de vrijwilligers van de Brandweer en begrafenisstoeten. Ook 
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bewoners moeten vele kilometers omrijden. Het bewonersoverleg is verheugd dat in 

deze opdracht op het kruispunt de toevoeging richting Noord -> West is opgenomen 

ofwel behouden blijft. Na een moeizame start draait het participatieproces nu volop. 

 

De raadsleden bedanken insprekers voor de constructieve bijdragen. 

 

De motie van alle raadsfracties over “Uitvoering van het amendement van de raad van 18 

februari 2021 m.b.t. optimalisaties verkeersmaatregelen Hazerswoude Dorp Planstudie 

2e fase N207 Zuid” wordt unaniem aangenomen.  

 

De motie van de VVD over “Dekking extra investering kruispunt Hazerswoude-Dorp” 

wordt ingetrokken. 

Portefeuillehouder Van Velzen stuurt de Provincie volgende week een antwoord op de 

brief van de gedeputeerde van 14 oktober 2021. De raad wordt hierover geïnformeerd. 

De wethouder zegt toe met de heer Beugelsdijk in gesprek te gaan over mogelijke 

oplossingen voor de door hem geschetste problemen.  

 

6. Toekomstvisie begraafplaatsen (bespreekstuk)  

Het amendement van SGP, ‘Aula begraafplaats Vrederust Benthuizen (scenario 3)’ wordt 

unaniem aangenomen.  

 

Het amendement van VVD, ‘Scenario 3: Maatwerk als toekomstvisie voor 

begraafplaatsen’ over wordt verworpen (met 15 stemmen voor van VVD, SGP, D66, CU en 

SP en PvdA).   

 

Het amendement van CDA, ‘Tarieven loskoppelen van de scenario’s’ wordt aangenomen 

(met 27 stemmen voor van CDA, SGP, CU, SP, PvdA, GL, NE). 

 

Het amendement van PvdA, ‘Vervolgstudie natuurbegraven in Alphen aan den Rijn’ wordt 

unaniem aangenomen.  

 

Het aldus geamendeerde besluit luidt dan als volgt: 

 

De raad besluit (met 5 stemmen tegen van VVD): 

1. Voor toekomstscenario 3 te kiezen voor de visie van de begraafplaatsen bij voorkeur 

met behoud van de aula in Benthuizen waarbij de huidige functie van het gebouw 

wordt herzien. 

2.  De huidige aula past qua uitstraling in het beeld van de begraafplaats. Het college om 

die reden opdracht te geven tot nader onderzoek naar het behoud van dit gebouw en 

de kosten daarvan nader te specificeren en af te wegen tegen het alternatief van 

nieuw gebouw. 

3.  Het college opdracht te geven scenario 3 uit te werken tot een nieuwe 

begraafplaatsverordening met daarin verwerkt de adviezen zoals ze zijn opgenomen 

in de ‘analyse beheersverordening’, waarbij de nadere en uiteindelijke invulling van 

de aula in Benthuizen wordt besproken met de “Werkgroep Begraafplaats Benthuizen” 

in een participatietraject en de mogelijkheid van “Right to challenge”. 



6 

 

4. De tarieven in 2022 te handhaven en te komen met een nieuwe doorrekening van de 

voorziening ‘Begraafplaatsen’ op basis van de verwachte kosten van scenario 3, de 

demografische ontwikkelingen en mortaliteitverwachtingen van de komende 5-10 

jaar. Deze doorrekening is in het eerste kwartaal 2022 gereed, zodat de tarieven 

onderdeel kunnen zijn van de coalitie-onderhandelingen na de 

Gemeenteraadsverkiezing. 

5.  Tot een opdracht aan het college voor vervolgstudie Natuurbegraven te Alphen aan 

den Rijn. 

  

7. Economische Agenda (hamerstuk)  

De raad stelt unaniem de Economische Agenda 2021-2025 vast met daarin de volgende 

5 pijlers: 

1. Duurzaam & circulair ondernemen 

2. Ruimte voor bedrijvigheid 

3. Arbeidsmarkt 

4. Ondernemersklimaat & innovatie 

5. Vrijetijdseconomie 

De raad laat de uitvoering van de Economische Agenda 2021-2025 afhankelijk zijn van 

het beschikbaar stellen van de hiervoor gevraagde middelen via de begroting 2022. 

 

8. Gewijzigd vaststellen bestemmingsplan Dorpsstraat 30, 32, 34, 38 Aarlanderveen 

(hamerstuk) 

De raad stelt unaniem de nota van wijzigingen en het (gewijzigd) bestemmingsplan 

‘Dorpsstraat 30, 32, 34, 38,  Aarlanderveen’ vast zonder exploitatieplan. 

 

9. Bestemmingsplan Westvaartpark-Eco, Hazerswoude-Rijndijk (hamerstuk) 

De raad stelt unaniem het bestemmingsplan Westvaartpark – Eco, Hazerswoude Rijndijk’ 

digitaal en analoog gewijzigd vast zonder exploitatieplan. 

 

10. Voornemen vestiging gemeentelijk voorkeursrecht op locatie “Hazerswoude-Dorp 

noordoost” (hamerstuk) 

De raad besluit unaniem om op grond van artikel 5 van de Wet voorkeursrecht 

gemeenten voor de duur van drie jaren een voorkeursrecht te vestigen op een aantal 

aangewezen percelen en perceelsgedeelten op locatie “Hazerswoude-Dorp noordoost” en 

dit besluit te publiceren. 

 

11. Voornemen vestiging gemeentelijk voorkeursrecht op locatie “Hazerswoude-Dorp 

zuidwest”  (hamerstuk)  

De raad besluit unaniem om op grond van artikel 5 van de Wet voorkeursrecht 

gemeenten voor de duur van drie jaren een voorkeursrecht te vestigen op een aantal 

aangewezen percelen en perceelsgedeelten op locatie “Hazerswoude-Dorp zuidwest” en 

dit besluit te publiceren. 

 

12. Actualisatie Nota Bovenwijkse Voorzieningen 2021 

De raad besluit unaniem de Nota Bovenwijkse voorzieningen vast te stellen, daarbij de 

budgetneutrale wijzigingen van de Programmabegroting vast te stellen en de 
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budgetneutrale financiële gevolgen middels een separate wijziging in de begroting 2021 

te verwerken.  

 

13. Oprichten van de Gemeenschappelijke Regeling Service Organisatie Zorg  

De raad besluit unaniem toestemming aan het college te geven om de 

Gemeenschappelijke Regeling Serviceorganisatie Zorg vast te stellen. 

 

14. Doordecentralisatie maatschappelijke zorg 

De raad besluit unaniem financiële middelen van de centrumgemeente Leiden en het Rijk 

op te nemen in de programmabegroting 2023 conform de beleidskaders en afspraken 

budgetneutraal in te zetten voor inwoners met een behoefte aan beschermd wonen of 

maatschappelijke opvang, verslagingszorg en/of bemoeizorg. Het gaat om middelen 

voor huidige cliënten BW die vanaf 2023 door centrumgemeente Leiden worden 

overgedragen, voor nieuwe cliënten BW die de gemeente rechtstreeks vanuit het Rijk 

ontvangt, en voor MO/VZ/OFFZ die vanaf 2023 door centrumgemeente Leiden worden 

overgedragen. 

 

15. Eventuele moties en sluiting 

De motie vreemd aan de orde van de dag ‘ ja/ja sticker reclamedrukwerk’ van D66 wordt 

aangenomen (met 9 stemmen tegen van NE). 

 

Sluiting circa 23.00 uur. 
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    AANGENOMEN 

 
Motie vreemd aan de orde:  “uitwerken uitvoering amendement raad van 18 februari 2021  

m.b.t. optimalisaties verkeersmaatregelen Hazerswoude Dorp 
Planstudie 2e fase N207 Zuid;  

 
De Gemeenteraad Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 30 september 2021. 
 
Constaterende dat: 
 
- de raad in zijn vergadering van 18 februari jl. het voorstel agendapunt 8:“Verkeersmaat-regelen 

Hazerswoude-Dorp (175884), instemmen met het pakket maatregelen in Variant Zuidwestelijke 
wijkontsluiting” als volgt heeft geamendeerd: 

 
1. In te stemmen met het pakket maatregelen zoals aangegeven in Variant Zuidwestelijke 

wijkontsluiting als maatregelen voor Hazerswoude in het kader van het project N207 zuid, dit 
ruimtelijk verder uit te werken en de benodigde ruimtelijke procedures op te starten. 
De Variant Zuidwestelijke wijkontsluiting houdt in: 
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2. In de nadere uitwerking van dit besluit over de lokale maatregelen in Hazerswoude-Dorp te 
zoeken naar een verdere optimalisering van de maatregelen; 
Daarbij zoveel mogelijk verkeersstromen, in verschillende richtingen op het kruispunt in 
stand te houden, zoals het behouden van de rechtsaf beweging vanuit het noorden; 

3. De Provincie Zuid-Holland te verzoeken de variant Zuidwestelijke wijkontsluiting mee te 
nemen in de verdere uitwerking van het Provinciaal Inpassingsplan; 

4. De landschappelijke inpassing van de nieuwe lokale wegen en benodigde aanpassingen aan 
de huidige infrastructuur in participatie met de inwoners vorm te geven; 

 
- het college van burgemeester en wethouders bij brief van 29 juni 2021, met kenmerk 175884, de 

raad heeft geïnformeerd op welke wijze hier uitvoering aan wordt gegeven; 
 

- deze uitkomsten naar optimalisaties, mede op verzoek van de voorzitter van de Raadswerkgroep    
       verkeer Boskoop Hazerswoude in de Raadscommissie Ruimtelijk en Economisch Domein        
       (verder commissie RED) van 9 september 2021 zijn besproken, nadat deze uitkomsten in de raad  
       van 15 juli jl. werden “uitgeschoten”; 
 
- de commissie RED heeft geconcludeerd dat:  

a. als de rotonde Weidelanden meer naar het zuiden zou worden verplaatst dit een goede 
optimalisatie is, omdat er dan een duidelijke hoofdstructuur ontstaat;  

b. de volgende ontsluitingen op de wijkontsluitingsweg nodig zijn: Wilgenroos, Jan van Eycklaan 
en Breitnerlaan; 

c. het aangenomen amendement (besluit) onvoldoende was uitgewerkt voor wat betreft de 
wens c.q. het behouden van de rechtsaf beweging vanuit het Noorden en een Oost-Zuid 
afslag op de kruising; 

 
- dit uiteindelijk heeft geresulteerd in een nader onderzoek dat op 23 september jl. in de 

Raadswerkgroep verkeer Boskoop Hazerswoude is gepresenteerd en verder is toegelicht; 
 

- de Raadswerkgroep verkeer Boskoop Hazerswoude hierna uitgesproken heeft: 
a. de Noord-West afslag wenst te behouden; 
b. voorkeur te hebben voor het beperken van de middenberm; 
c. het aantal parkeerplaatsen bij Albert Heijn wenst te optimaliseren en 
d. een onderzoek uit te voeren naar het afsluiten van de Oude Gemeneweg bij supermarkt 

Albert Heijn.   
 

- de Raadswerkgroep verkeer Boskoop Hazerswoude zich realiseert: 
a. dat door het opnemen van een Noord-West afslag op het kruispunt Dorpsstraat / N209 in  

het maatregelenpakket Dorpsstraat West drukker wordt, maar nog altijd minder dan de 
huidige situatie;   

b. dit ten koste gaat van parkeerplaatsen op het terrein voor de Albert Heijn; 
c. er een rijbaan op de N209 wordt toegevoegd; 
d. het uitgangspunt over de landschappelijke inpassing rondom het kruispunt los wordt    

gelaten; 
e. de extra kosten voor deze aanpassing voor rekening van de gemeente komen; 
f. de afslag Oost-Zuid op het kruispunt N209-Dorpsstraat niet wordt gerealiseerd.  
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Draagt het college op om: 
- overeenkomstig de geformuleerde conclusie in de Raadswerkgroep verkeer Boskoop 

Hazerswoude van 23 september jl. in gesprek te gaan met de provincie om deze uitwerking, 
e.e.a. ter uitvoering van het amendement van 18 februari 2021, mee te nemen in het PIP en de 
uitvoering van de maatregelen Hazerswoude-Dorp in het project N207 Zuid.  

Peter Versteeg  Maurice Piette  Jeroen van Gool Marijke Kottenhagen 
NieuwElan  VVD   CDA   GroenLinks 

Pieter Jan Morssink Henk Goes  Iris van de Kolk  Caroline Blom 
D66   PvdA   SP   ChristenUnie 

Hans van Kuijk   
SGP    
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MOTIE (INGETROKKEN) 

 
DEKKING EXTRA INVESTERING KRUISPUNT HAZERSWOUDE-DORP 

 
De Gemeenteraad van Alphen aan den Rijn, bijeen op 14 oktober 2021, 
 
Overwegende: 

- Dat de Gemeenteraad van Alphen aan den Rijn op 18 februari 2021 een raadsbesluit heeft 
genomen, waarin wordt ingestemd met het pakket maatregelen, zoals aangegeven in Variant 
Zuidwestelijke wijkontsluiting als maatregelen voor Hazerswoude in het kader van het 
project N207 zuid, dit verder uit te werken en de benodigde ruimtelijke procedures op te 
starten. 

- Dat de Gemeenteraad hierbij (unaniem) een amendement heeft aangenomen, waarin wordt 
uitgesproken dat bij de nadere uitwerking van dit besluit wordt gezocht naar een verdere 
optimalisering van de maatregelen waarbij zoveel mogelijk verkeersstromen in verschillende 
richtingen op het kruispunt in stand blijven. 

- Dat daarbij de rechtsaf beweging vanuit het noorden apart wordt genoemd. 
- Dat de commissie RED op 9 september 2021 de inhoud van dit geamendeerde besluit 

nogmaals heeft bevestigd en daarbij het college heeft gevraagd om het amendement niet 
beperkter te interpreteren dan zoals het is geformuleerd. 

- Dat het college inmiddels een voorstel in voorbereiding heeft waarin het amendement aldus 
wordt gelezen. 

 
Constaterende: 

- Dat bovengenoemd geamendeerd raadsbesluit, n.a.v. vragen, is besproken in de vergadering 
van de Provinciale Staten van Zuid-Holland op 13 oktober 2021. 

- Dat de gedeputeerde daarbij aangaf pas slechts enige weken te weten van de 
bovengenoemde nadere uitwerking van de maatregelen en niet op de hoogte was van de 
strekking van het bovengenoemde amendement. 

- Dat de gedeputeerde daarbij opmerkte dat daardoor een deel van de procedure opnieuw 
moet worden doorlopen en dat dit extra kosten zal veroorzaken, waarbij hij een bedrag 
noemde van 2 miljoen Euro. 

- Dat de gedeputeerde daarbij opmerkte dat deze extra kosten voor rekening komen van de 
gemeente Alphen aan de Rijn. 

 
Roept het college op: 

- Zo spoedig mogelijk een aangepast voorstel voor het kruispunt aan de Raad te presenteren. 
- In overleg te treden met de gedeputeerde en daarbij de nog te volgen procedure helder te 

krijgen, evenals de extra kosten. 
- Een adequaat budget ter beschikking te stellen om de overeengekomen extra kosten te 

voldoen en nog vóór het einde van het jaar hiervoor een passend voorstel aan de 
Gemeenteraad te presenteren. 
 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Maurice Piette 
VVD
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AMENDEMENT (AANGENOMEN) 
 
Agendapunt 6 raadsvergadering 14 oktober 2021 

Onderwerp: Aula begraafplaats Vrederust Benthuizen (scenario 3). 
 

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen dd. 14 oktober 2021 
 

Ondergetekenden stellen voor de tekst onder beslispunt 1 en 2: 
 
1. voor toekomstscenario 3 te kiezen voor de visie van de begraafplaatsen; 
2. het college opdracht te geven scenario 3 uit te werken tot een nieuwe 

begraafplaatsverordening met daarin verwerkt de adviezen zoals ze zijn opgenomen in de 
‘analyse beheersverordening’; 

3. het college een nieuwe tarievenlijst te laten opstellen voor 2022, conform de keuze voor een 
scenario in beslispunt 1. Waarbij het uitgangspunt is dat de exploitatie kostendekkend blijft. 

 
Als volgt te wijzigen (beslispunt 3 blijft ongewijzigd en wordt beslispunt 4):     
 
1. Voor toekomstscenario 3 te kiezen voor de visie van de begraafplaatsen bij voorkeur met 

behoud van de aula in Benthuizen waarbij de huidige functie van het gebouw wordt 
herzien.  

2. De huidige aula past qua uitstraling in het beeld van de begraafplaats. Het college om die 
reden opdracht te geven tot nader onderzoek naar het behoud van dit gebouw en de 
kosten daarvan nader te specificeren en af te wegen tegen het alternatief van nieuw 
gebouw.  

3. het college opdracht te geven scenario 3 uit te werken tot een nieuwe 
begraafplaatsverordening met daarin verwerkt de adviezen zoals ze zijn opgenomen in de 
‘analyse beheersverordening’, waarbij de nadere en uiteindelijke invulling van de aula in 
Benthuizen wordt besproken met de “Werkgroep Begraafplaats Benthuizen” in een 
participatietraject en de mogelijkheid van “Right to challenge”.  

4. het college een nieuwe tarievenlijst te laten opstellen voor 2022, conform de keuze voor een 
scenario in beslispunt 1. Waarbij het uitgangspunt is dat de exploitatie kostendekkend blijft. 

 

Toelichting/onderbouwing:         
 Er dient op de begraafplaats een gebouw te zijn en te blijven  voor watervoorziening, sanitair en 
verwarming, opslag van goederen, etc. Dit t.b.v. medewerkers groenvoorziening en onderhoud 
maar ook als faciliteit bij een begrafenis. 
- Herinrichting van locatie met 10 graven na afbraak van de aula is onlogisch op die plaats en 

vanwege voldoende bestaande capaciteit ook helemaal niet nodig. 
 
Hans van Kuijk,      Marjon Verkleij     Anouk Noordermeer      Caroline Blom, 
SGP-fractie              CDA                        VVD                            ChristenUnie 
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AMENDEMENT (VERWORPEN) 
 

 
Agendapunt 6 raadsvergadering 14 oktober 2021 

 
Onderwerp: Scenario 3: Maatwerk als toekomstvisie voor begraafplaatsen 

 
De raad van Alphen aan den Rijn, in vergadering bijeen d.d. 14 oktober 2021  

 
Ondergetekende(n) stelt/ stellen de volgende amendementen voor: 
 
De beslispunten 1, 2 en 3: 
 

1. Voor toekomstscenario 3 te kiezen voor de visie van begraafplaatsen 
2. Het college opdracht te geven scenario 3 uit te werken tot een nieuwe 

begraafplaatsverordening met daarin verwerkt de adviezen zoals ze zijn opgenomen in de 
‘analyse beheersverordening’  

3. het college een nieuwe tarievenlijst te laten opstellen voor 2022, conform de keuze voor 
een scenario in beslispunt 1. Waarbij het uitgangspunt is dat de exploitatie kostendekkend 
blijft.  

 

Te vervangen door (waarbij beslispunt 3 ongewijzigd blijft en beslispunt 5 wordt):  

 
1. Een nieuw toekomstscenario 3 uit te werken langs de lijnen; verbinden, servicegericht en 

innovatief en hierbij te kiezen voor het uitgangspunt maatwerk.  
2. Het college opdracht te geven voornoemd maatwerk scenario uit te werken tot een 

nieuwe begraafplaatsverordening met daarin verwerkt op welke manier en tegen welke 
kosten, onze inwoners via maatwerk hun eigen keuzes kunnen maken.  

3. Dit voorstel via het participatiekader uit te werken, waarbij het uitgangspunt is: de 
inwoner staat centraal en we handelen in hun belang. Immers  de begraafplaatsen zijn er  
voor iedereen. Een plek waar men in alle rust kan herdenken nu en in de toekomst.  

4. Het college opdracht te geven om de kosten van de KDE begraafplaatsen in  duidelijke  
begrotingen  voor te leggen aan de raad. Hierbij worden verschillende financiële 
oplossingen gepresenteerd die toezien op de verdeling van de lasten over diverse 
voorzieningen   

5. het college een nieuwe tarievenlijst te laten opstellen voor 2022, conform de keuze voor 
een scenario in beslispunt 1. Waarbij het uitgangspunt is dat de exploitatie kostendekkend 
blijft.  

 
 

Toelichting: 

• De toekomstvisie is gebaseerd op de uitgangspunten; verbinden, servicegericht en 
innovatief. Juist bij het uitgangspunt servicegericht hoort maatwerk zodat inwoners zelf 
kunnen kiezen hoe zij hun afscheid willen vormgeven. Hierbij moet onder meer ruimte 
geboden worden voor de wijze van begraven, de duur van de rustplaats en de lengte van 
de afscheidsdienst. De inwoner kan dan tegen (bij) betaling een keuze maken die past bij 
zijn wensen. 
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• De toekomstvisie is gebaseerd op de uitgangspunten; verbinden, servicegericht en 
innovatief. Juist bij het uitgangspunt innovatief hoort dat de gemeente Alphen aan den 
Rijn luistert naar de wensen van de inwoners en geen strakke regels oplegt maar juist 
probeert in mogelijkheden mee te denken.  

• Een afscheid en een begrafenis zijn persoonlijk. Iedereen heeft hier andere wensen in voor 
zichzelf of voor geliefden. Hier moet ruimte voor geboden worden, zeker gezien de visie 
“De begraafplaatsen zijn er voor iedereen. Het is een plek waar men in alle rust kan 
herdenken nu en in de toekomst” en “De inwoners staan centraal, we handelen in hun 
belang”. Verbinding maken met inwoners is hierbij een belangrijk uitgangspunt 

• Er niet alleen creatief gekeken moet worden naar de invulling van de begraafplaatsen 
maar ook naar de wijze van financiering. Door niet alles binnen de KDE te zoeken maar 
bijvoorbeeld groen onderhoud bij de openbaar groenvoorziening onder te brengen en dan 
het personeel dat speciaal voor de begraafplaatsen werkt te verrekenen met de KDE zodat 
leegloop bij onderbelasting en inhuur bij overbelasting wordt voorkomen en we er voor 
zorgen dat de verhoging van 8,5% in scenario 3 niet ten gehele wordt doorgevoerd richting 
de portemonnee van onze inwoners. En dat er toch voldoende financiële middelen en 
dekking is om alle zo benodigde verbeteringen door te voeren.  

 
Ingediend door: 
 
Anouk Noordermeer (VVD) 
Hans van Kuijk (SGP) 
Caroline Blom (CU) 
Ginet Groep (SP)  
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AMENDEMENT  
                                                               (AANGENOMEN) 

 

   Agendapunt 6 raadsvergadering 14 oktober 2021 : Toekomstvisie Begraafplaatsen 

 
  Onderwerp: tarieven loskoppelen van de scenario’s  

 
  De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen dd. 14 oktober 2021  

 
   Ondergetekende(n) stelt/stellen voor de tekst onder beslispunt 3: 

   Het college een nieuwe tarievenlijst te laten opstellen voor 2022, conform de keuze voor   
   een scenario in beslispunt 1. Waarbij het uitgangspunt is dat de exploitatie kostendekkend  
    blijft. 
     
   Als volgt te wijzigen: 
   3. De tarieven in 2022 te handhaven en te komen met een nieuwe doorrekening van de  
   voorziening ‘Begraafplaatsen’ op basis van de verwachte kosten van scenario 3,  
   de demografische ontwikkelingen en mortaliteitverwachtingen van de komende 5-10   
   jaar. Deze doorrekening is in het eerste kwartaal 2022 gereed, zodat de tarieven  
   onderdeel kunnen  zijn van de coalitie-onderhandelingen na de  
   Gemeenteraadsverkiezing. 
    
 
   Toelichting/onderbouwing: 
   Bij de berekening van de Toekomstvisie is voornamelijk uitgegaan van de kosten die bij de    
   scenario’s horen, maar is geen rekening gehouden met onze bevolkingsopbouw. Met  
   name het aantal 80 + ers zal de komende jaren hard toenemen. En daarbij wordt de kans  
   op overlijden en dus gebruik begraafplaats groter. Ook laat de voorziening in 2020 en  
   verwacht in 2021 een positief saldo zien, zodat uitputting niet aan de orde is. 

   CDA                            SGP                             NE 
   Marjon Verkleij        Hans van Kuijk          Petra Hoogenes  

   CU                               SP 
   Caroline Blom           Ginet Groep  
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Amendement  

(AANGENOMEN) 
 

Agendapunt 6, Raadsvergadering 14 oktober 2021 

Onderwerp: Toekomstvisie begraafplaatsen 

De raad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 14 oktober 2021 

De gemeenteraad van Alphen aan den Rijn besluit : 

• Tot opdracht aan college voor vervolgstudie Natuurbegraven te Alphen aan den Rijn. 
  

Toelichting 

In het rapport ‘Toekomstvisie begraafplaatsen’ versie 0.2 dd 8 september 2021 – Paragraaf 

6.1, maatregel 3 wordt geschreven: “Een extra natuurbegraafplaats in de gemeente toestaan 

is niet aan te raden. Dergelijke begraafplaats kan als een ‘concurrent’ van de gemeentelijke 

begraafplaats gezien worden. Het aantal begravingen op de gemeentelijke begraafplaatsen 

loopt dan terug waardoor dit weer drukt op de exploitatie en de kostendekking. Daarnaast is 

er in Gouda al een natuurbegraafplaats aanwezig”. 

Op meerder onderdelen in het geschrevene valt wat aan te merken. 

• Natuurbegraven is niet meer concurrerend dan crematie of resormeren. 

• Door de vergrijzing is er mogelijk op dit moment een terugloop in het aantal 

begravingen, maar met zekerheid is te zeggen dat dit uitstel zal zijn.  

• Met natuurbegraven kan de gemeente wel een leges opleggen. Onderhoudskosten 

zijn minimaal op een natuurbegraafplaats. Gesteld kan worden dat na het sluiten van 

het graf, er ook geen verdere kosten zijn. Onderhoud van het akker kan worden 

overgelaten aan organisaties zoals Staatsbosbeheer/Natuurmonumenten. 

• Door te verwijzen naar natuurbegraafplaatsen in ander (buur) gemeentes, ontneem 

je een groep Alphenaren de mogelijkheid om binnen hun eigen gemeente een laatste 

rustplaats te hebben. 

Hierbij aanvullend: 

• Natuurbegraven is een opkomend fenomeen en past binnen de visie “De 

begraafplaatsen zijn er voor iedereen. Het is een plek waar men in alle rust kan 

herdenken nu en in de toekomst” en “De inwoners staan centraal, we handelen in 

hun belang”. 

• Een natuurbegraafplaats biedt in tegenstelling tot de traditionele begraafplaatsen 

binnen onze gemeente de mogelijkheid tot een graf voor onbepaalde tijd. 

Alphenaren met principiële wensen voor een eeuwig graf – bijvoorbeeld om 

religieuze redenen – wordt  met natuurbegraven deze kans geboden. 
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PvdA                                  Groenlinks                  Nieuw Elan                      CDA 
Ernst-Jan Straver             José Huls                     Petra Hoogenes    Marjon Verkleij  
 
SP                                VVD                                   D66                             CU 
Ginet Groep              Anouk Noordermeer      Maurits de Vries      Caroline Blom 
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Motie vreemd aan de orde: ja/ja sticker reclamedrukwerk (AANGENOMEN) 

De gemeenteraad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 14 oktober 2021, 

Overwegende dat: 

• Er bij een huishouden zonder brievenbussticker er gemiddeld 25 ongeadresseerde 

reclamefolders per week op de deurmat vallen. Dit neer komt op zo’n 30 kilo reclame 

drukwerk per jaar; 

• Op dit moment ebben we in Alphen aan den Rijn een opt-out systeem: inwoners kunnen 

met een nee/ja of nee/nee sticker kenbaar maken dat ze geen (ongeadresseerd) 

reclamedrukwerk en evenmin huis-aan-huisbladen wensen te ontvangen; 

• Diverse gemeenten het systeem hebben omgedraaid. Door het plakken van een ja/ja 

sticker geven inwoners aan ongeadresseerd drukwerk te willen ontvangen. Geen sticker 

betekent geen ongeadresseerd drukwerk;  

• Door de invoering van een ja/ja sticker wordt niet alleen minder papier verbruikt maar 

daarmee samenhangend ook minder drukinkt en minder brandstof bij de distributie en 

afvalverwerking; 

• Afvalpreventie duurzamer is, en daardoor wenselijker, dan achteraf scheiden en 

recyclen; 

• De ja/ja sticker is inmiddels ingevoerd in 16 gemeenten, waaronder Amsterdam, Utrecht, 

Rotterdam, Haarlem, Tilburg, en Ridderkerk. 

• De Hoge Raad heeft geoordeeld dat de invoering van het opt-in-systeem (ja/ja stickers) 

juridisch toelaatbaar is (uitspraak van 24 september). 

Verzoekt het college om: 

1. Te onderzoeken op welke wijze een  opt-in systeem voor ongeadresseerd 

reclamedrukwerk met gebruikmaking van een ja/ja sticker ingevoerd kan worden.  

2. Daarbij expliciet aandacht te besteden aan de positie van de huis-aan-huis bladen en de 

daarin verwerkte informatie van onze inwoners waaronder de gemeentelijke 

mededelingen.  

3. Rekening houdende met het voorgaande aan de gemeenteraad een voorstel te doen voor 

invoering van een opt-in systeem voor ongeadresseerd reclamedrukwerk, uiterlijk in het 

eerste kwartaal van 2022. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

D66   SGP   PvdA   CDA 

Pieter Jan Morssink Hans van Kuijk  Ernst-Jan Straver Henk Oostdam 

 

GL   CU 

Wouter van Kleef  Caroline Blom  

 

https://uitspraken.rechtspraak.nl/inziendocument?id=ECLI:NL:HR:2021:1360

